

## P E N C H A R G A A N

بِسْمِ اللّٰهِ الرَّحْمٰنِ الرَّحِیْمِ  
الحمد لله والصلوة والسلام على رسوله وآله واصحابه .

Al-Hamdulillah, pertasa-tamanya penulis mengatur kesyukuran ke hadrat Allah S.W.T kerana dengan limpah kurnianya serta taufiq dan hidayahNya jua penulis dapat menyelesaikan penulisan Latihan Ilmiah ini yang bertajuk ; " Jabatan Agama Islam Melaka : Peranannya Dalam Penyebaran Da'wah Islamiah ", meskipun dengan segala kelesahan yang ada.

Di ruangan ini dirakamkan ucapan setinggi-tinggi penghargaan dan ucapan terimakasih kepada yang berbahagia al-Fadil Ustaz Johari bin Mat dan Ustaz Syed Abdurrahman bin Hj.Syed Hussin, selaku penyelia yang telah banyak membantu dan membimbing penulis dalam usaha menyiapkan Latihan Ilmiah ini. Semoga segala tunjuk ajar, jasa serta ilmu yang dicurahkan itu akan menerima ganjaran yang setimpal dari Allah S.W.T .

Ucapan terimakasih jua penulis tujukan kepada pihak-pihak yang terlibat dalam memberikan kerjasama yang baik sewaktu penyelidikan ini dijalankan, khususnya kepada pegawai dan kakitangan Jabatan Agama Islam Melaka dan Majlis Agama Islam Melaka dalam usaha untuk mendapatkan maklumat dan data yang diperlukan. Tidak lupa jua terimakasih ini ditujukan kepada perpustakaan-perpustakaan yang telah membenarkan peru-

lis membuat kajian menerusinya.

Seterusnya, penulis merakamkan penghargaan terimakasih kepada sahabat-sahabat seperjuangan yang telah menyumbangkan buah fikiran jua tenaga kepada penulis, khasnya kepada Nor Anisah bte Zainal dan Haglisa bte Saad.

Akhirnya, kepada abah dan anak serta anggota keluarga yang telah memberikan sumbangan berbentuk dorongan, do'a, moral dan material; penulis huluskan sekalong penghargaan yang tidak ternilai untuk semua. Segala budi dan pengorbanan kalian akan terus segar disambangi penulis.

Dengan segala rendah diri, sekali lagi penulis merakamkan setinggi-tinggi penghargaan kepada semua yang terlibat dalam usaha penulis menyiapkan Latihan Ilmiah ini. Segala-galanya penulis serahkan kepada Allah S.W.T untuk membalasnya dan memberikan ganjaran yang setimpal. Jasa kalian semua tetap dikenang.

Sekian. Terimakasih

Ikhlas dari ;

Nor Hayati bte Ibrahim

Fakulti Usuluddin

Universiti Malaya

Kuala Lumpur

Batu 12 $\frac{1}{2}$ , Sungai Petai,

78000 Alor Gajah,

Malaka.

## KATA PENGANTAR

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ  
الحمد لله رب العالمين والصلوة والسلام على سيد  
الأنبياء والمرسلين سيدنا محمد وعلى آله وأصحابه أجمعين .

Alhamdulillah dengan taufiq dan inayahNya, maka Latihan Ilmiah yang bertajuk ; " JABATAN AGAMA ISLAM MELAKA : PERANANNYA DALAM PENYEBARAN DA'WAH ISLAMIAH " ini berjaya disiapkan dan dapat ditatapi bersama.

Secara umumnya, kita akui bahawa sejak kebelakangan ini, ledakan kesedaran Islam menguasai kehidupan umat Islam dan bersaing hebat dengan gegak gempita dunia yang riuh dengan persengketaan yang cuba menenggelamkan suara dan roh Islam dari bumi ini. Di Malaysia sendiri bahang kesedaran ini turut dirasa. Ini terbukti dengan lahirnya kesedaran di kalangan umat Islam yang mempunyai bilangan majoriti rakyat di negara ini.

Jabatan Agama Islam Melaka yang menjadi subjek penelitian penulis merupakan sebuah jabatan yang bertanggungjawab terhadap hal ehwal agama Islam di Melaka, juga turut melihat dan merasa scenario kesedaran Islam yang berlaku pada hari ini.

Ekoran dari itu, beberapa langkah tertentu telah dirancang dan

dilaksanakan sebagai tanda untuk bersama-sama membantu membaratkan syiar Islam. Berbagai program dan aktiviti telah disusun yang melibatkan setiap bahagian di bawah pentadbiran JAIN, khususnya bahagian Da'wah. Kesemuanya ini merupakan satu manifestasi dari kesedaran untuk menghayati Islam dan membangun umat Islam terutamanya dari segi rohani.

Oleh itu satu kenyataan yang amat perlu diinsafi ialah Da'wah Islamiah yang merupakan bidang ilmu yang sangat penting dan utama untuk bertanggungjawab sebuah masyarakat dan bangsa yang diidam-idamkan. Selagi dunia ini belum berakhir, maka selagi itulah da'wah Islamiah akan dikembangkan di kalangan manusia dari satu generasi ke satu generasi.

Akhirnya penulis mengharapkan semoga hasil penulisan ini dapat menyumbangkan sedikit sebanyak usaha dalam perkembangan da'wah Islamiah hari ini, khususnya di Negeri Melaka.

Semoga Allah memberkati usaha penulis ini.

Wallahu 'alan.

Hasil usaha :

Nor Hayati bte Ibrahim

Fakulti Usuluddin

Akademi Islam

Universiti Malaya.

Februari, 1990M

Rejab, 1410H